
Jaarverslag 2024 Natuurvereniging Wierhaven 

We hebben weer een actief jaar achter de rug waar we als nieuw 

bestuur positief op terugkijken. Momenteel telt de vereniging 105 

leden. Het jaar begon met een bestuurswissel. Wim Tijsen trad af, 

Ada Engel bleef aan en Martijn Terhost, Bert Winters en Saskia Denneman traden toe tot het 

bestuur. Samen met Jeroen van Assema die de taken als penningmeester bleef waarnemen, waren 

we compleet. Het was even wennen, er komt veel op de vereniging af. Gelukkig zijn er ook veel 

constanten.  

Excursies 

In 2024 organiseerden we 11 excursies. Allereerst de nachtegalenexcursie, ook dit jaar weer de 

excursie met de meeste deelnemers. Het leek even alsof we het dit jaar zonder nachtegalen zouden 

moeten doen, maar het laatste gedeelte van de wandeling maakte alles goed. Op 17 mei deden we 

met een excursie bij de vismigratievijver mee aan de nationale vogelweek. Deze excursie begon al 

goed met een overvliegende roerdomp. Er waren 2 excursies  aan het Wad en een wandeling om de 

Dijkgatsweide. In juli stonden er een dag- en een nachtvlinderexcursie gepland, maar door harde 

wind en regen hebben we beide excursies helaas moeten annuleren. Er was een plantenexcursie op 

het Normerven. Heel bijzonder omdat dit gebied normaal niet toegankelijk is. Het kon dan ook alleen 

bij laag water, zodat er geen verstoring voor vogels op zou kunnen treden. In september vond er een 

dagexcursie plaats naar het Lauwersmeer. Een eind rijden, maar altijd de moeite waard. En er was 

weer de mogelijkheid om het ringen van vogels bij te wonen waarbij werd verteld waarom dit nog 

steeds een bijdrage levert aan de wetenschap. Er stond ook nog een excursie naar geïnundeerd land 

gepland, maar die is niet doorgegaan omdat er op de geplande datum geen geschikte akkers onder 

water stonden. Tijdens de Terppretweek hebben  we ons ook gepresenteerd met excursies en ringen 

rondom de nieuwe sportcampus. 

Lezingen 

Naast buitenactiviteit hebben we ook de jaarlijkse winterlezingen georganiseerd. Dit jaar wederom in 

de Cultuurschuur. We hebben als bestuur getracht om afwisselende lezingen te organiseren. De 

lezing over biodiversiteit in de tuin en bijen werd heel goed bezocht, we verhuisden zelfs naar de 

raadszaal. Na de zomer trapte Jan Boshamer af met een lezing over vleermuizen. In oktober volgde 

Leon Kelder met een lezing over de Eendenkooi. November werd ingevuld met een lezing over de 

patrijs door Herman Vos. We hebben van deze lezingen weer veel geleerd en hopen volgend jaar op 

weer interessante sprekers.  

Partnerorganisaties 

Daarnaast zijn we aanwezig geweest bij de Natuur- en Milieufederatie om te participeren in de 

plannen van de provincie om een 380 kV hoogspanningsverbinding aan te leggen. Helaas ontbreekt 

het aan tijd om hier actief mee bezig te zijn, maar we vertrouwen de verenigingen en organisaties die 

natuur hoog in het vaandel hebben staan. Daarbij worden we door hen wel actief geïnformeerd en 

geconsulteerd over de voortgang en is het contact met de andere natuur- en milieuverenigingen 

goed. Daarbij onderhouden we ook contact met de gemeente Hollands Kroon, die ons actief betrekt 

bij het bepalen van beleid en uitvoering op het gebied van natuur in ons werkgebied. 

Klusgroep 

De klusgroep kreeg opnieuw te maken met een heel verdrietig overlijden. Joop Neuvel, aanvoerder 

en actief lid van de klusgroep is in oktober overleden. Dit slechts twee jaar na zijn broer Theo, die 



deel uitmaakte van dezelfde klusgroep. De klusgroep heeft de oeverzwaluwwand nabij Den Oever 

weer gereed gemaakt voor het broedseizoen. Er is een oproep gedaan voor extra hulp hierbij en dat 

heeft succes gehad. Er waren genoeg mensen.  

Tellingen 

 

We voerden met elkaar ook diverse tellingen uit. De vaste tellingen voor Sovon wisselden van 

coördinator: Laurens van der Vaart droeg het stokje over aan Henk Schobben  (ganzen- en 

zwanentelling). De Wadvogeltelling wordt door Wim Tijsen gecoördineerd en Robert Schouw is er 

voor de huiszwaluwen. Er zijn leden betrokken bij de tellingen van de (winter)voedselakkers namens 

ANV Hollands Noorden en er worden in het voorjaar een aantal keren patrijzen geteld op Wieringen, 

ook namens ANV. Enkele van onze leden zijn nauw betrokken bij broedsuccessen van kerk- en 

steenuil en er worden ook mussentellingen gehouden. Ook proberen we de verschillende landelijke 

tellingen in het kader van citizen science zoveel mogelijk te promoten bij onze leden. Zo hopen we bij 

te dragen aan wetenschappelijk onderzoek en kennisverbreding over de natuur in ons werkgebied. 

Sponsoring en PR 

We deden mee aan de Rabo ClubSupport actie, waarmee we geld ophaalden dat we willen gebruiken 

voor het opzetten van een vogelcursus. Hiermee zijn we inmiddels in een vergevorderd stadium en 

hopen dit komend najaar op de agenda te kunnen zetten. We vermeldden onze activiteiten in de 

maandelijkse nieuwsbrief, op de website van de vereniging, op de diverse nieuwssites en kranten in 

de regio en op Facebook. De nieuwsbrief wordt goed gelezen: meer dan 80% van de ontvangers 

opent de nieuwsbrief. Helaas is er dit jaar geen Meerkoet uitgekomen, en ook voor volgend jaar 

hebben we nog geen mensen bereid gevonden om dit te gaan oppakken.  

We zijn blij dat we een breed scala aan activiteiten weten te ontplooien en naar het gevoel van het 

bestuur dragen we op een zeer positieve manier bij  aan de natuur in ons werkgebied. Alle leden en 

iedereen die op welke manier dan ook heeft bijgedragen aan Natuurvereniging Wierhaven in het jaar 

2024: hartelijk dank.  


